
 

  

  
ΚΑΖΑΝΗ ΑΙΚΑΤΕΡΙΝΗ 
ΒΟΥΛΕΥΤΗΣ ΕΥΒΟΙΑΣ 

ΠΑΣΟΚ - ΚΙΝΗΜΑ ΑΛΛΑΓΗΣ 
 
 

ΕΡΩΤΗΣΗ 

  
 

Δευτέρα, 22 Ιανουαρίου 2024 
  
  
 
Προς Υπουργό Κοινωνικής Συνοχής και Οικογένειας, κα Ζαχαράκη 

Σοφία 

Προς Υπουργό Εργασίας και Κοινωνικής Ασφάλισης, κα Μιχαηλίδου 

Δόμνα 

 
 
Θέμα: «Απλήρωτες οι ειδικές θεραπείες ανάδοχων παιδιών των 

Κέντρων Κοινωνικής Πρόνοιας τους τελευταίους τέσσερις μήνες» 

 

Κυρίες Υπουργοί, 

 

Ο θεσμός της αναδοχής, όπως αυτός ορίζεται και ρυθμίζεται με τον 

ν. 4538/2018, αφορά στη δημιουργία μιας αγκαλιάς ασφαλείας και ενός 

σταθερού περιβάλλοντος που επιτρέπει στο παιδί να αναπτύσσεται 

φυσιολογικά, παρά τις δυσκολίες που ενδεχομένως έχει αντιμετωπίσει στο 

παρελθόν του. Σύμφωνα με το άρθρο 12 παρ. 1 του προαναφερθέντα νόμου, 

«Στους ανάδοχους που έχουν οριστεί με δικαστική απόφαση ή με σύμβαση 
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σύμφωνα με τα άρθρα 10 και 11 ή με εισαγγελική διάταξη ή, σύμφωνα με το 

άρθρο 18 του παρόντος, γονείς και για όσο χρονικό διάστημα διαρκεί η 

αναδοχή, παρέχεται οικονομική ενίσχυση για την κάλυψη των τρεχουσών 

αναγκών του ανηλίκου. Φορέας καταβολής της οικονομικής αυτής ενίσχυσης 

ορίζεται ο Οργανισμός Προνοιακών Επιδομάτων και Κοινωνικής Αλληλεγγύης 

(Ο.Π.Ε.Κ.Α.).» 

 

Τους τελευταίους τέσσερις μήνες έχει παρατηρηθεί καθυστέρηση στην 

οικονομική κάλυψη των ειδικών θεραπειών (λογοθεραπειών, εργοθεραπειών, 

φυσικοθεραπειών, ορθοδοντικών θεραπειών κλπ), όσο και στην κάλυψη 

ιατροφαρμακευτικών και εκπαιδευτικών δαπανών (όπως φροντιστηρίων) των 

αναδεχόμενων παιδιών υπό την εποπτεία των ΚΚΠΠ. Χαρακτηριστικά, οι 

ανάδοχοι γονείς ενημερώνονται από τα κέντρα θεραπειών και τα φροντιστήρια 

ότι δεν έχουν πληρωθεί για τις υπηρεσίες τους, με αποτέλεσμα να καλούνται 

να καλύψουν οι ίδιοι το κόστος θεραπειών και μαθημάτων χιλιάδων ευρώ. 

 

Κυρίες Υπουργοί, τα αναδεχόμενα παιδιά είναι σύνηθες να έχουν αυξημένες 

ανάγκες υγείας, συμπεριφοράς και γενικά εκτεταμένων ψυχοσυναισθηματικών 

και κοινωνικών διαταραχών που χρήζουν συνεχούς στήριξης. Οι ανάδοχοι 

γονείς, από τη θέση τους, μπορούν να προσφέρουν πολλά ως προς την 

στήριξη αυτή, να αντιμετωπίσουν τα ζητήματα αυτά και να προετοιμάσουν τα 

παιδιά για την ομαλή κοινωνική, ψυχοσυναισθηματική και εκπαιδευτική τους 

ανάπτυξη και την κοινωνική τους ένταξη. Εξάλλου, ο ρόλος του αναδόχου 

είναι να υποστηρίζει και να ενισχύει θετικά την υγεία και την ευημερία του 

αναδεχόμενου. Δυστυχώς, για άλλη μια φορά παρακολουθούμε το Κράτος να 

στέκεται εμπόδιο στην προθυμία των γονέων αυτών και, κυρίως, στην κάλυψη 

των αναγκών των παιδιών αυτών.  

 

Επειδή ο ρόλος του θεσμού της αναδοχής παραμένει υποβαθμισμένος και 

περιθωριοποιημένος στην χώρα μας 

 



Επειδή ως Κράτος οφείλουμε να στηρίξουμε ουσιαστικά την 

αποϊδρυματοποίηση των παιδιών 

 

Ερωτάσθε κυρίες Υπουργοί 

 

1. Σε τι οφείλεται η αδικαιολόγητη τετράμηνη καθυστέρηση στην κάλυψη 

των εξόδων ειδικών θεραπειών, ιατροφαρμακευτικών και εκπαιδευτικών 

δαπανών των αναδεχόμενων παιδιών; 

 

2. Σε τι μέτρα θα προβείτε να καλυφθούν άμεσα τα οφειλόμενα ποσά και 

να μην επιβαρύνονται με αυτά οι ανάδοχοι γονείς, καθώς και για να μην 

επαναληφθούν ανάλογες καθυστερήσεις; 

 

3.  Ισχύει ότι το τελευταίο διάστημα οι δομές έχουν παύσει να παρέχουν 

στους έφηβους 17-18 ετών το καθιερωμένο «χατζιλίκι» κατά τις εξόδους 

τους; Έχουν οι δομές υπολογίσει σε τι συμπεριφορές μπορεί να οδηγηθούν τα 

παιδιά αυτά ώστε να καλύψουν την ανάγκη τους σε χρήματα;  

 

4. Πώς αναμένετε να στηρίξουμε ως Κράτος τον θεσμό της αναδοχής, 

όταν δε καλύπτονται οι βασικές ανάγκες των αναδεχόμενων παιδιών; 

 

5. Παρατηρώντας αυτά τα προβλήματα, πόσο έτοιμο είναι το σύστημα για 

τον θεσμό της επαγγελματικής αναδοχής, όταν δεν δύναται εφαρμόσει τις 

βασικές υποχρεώσεις που προκύπτουν από τον ν. 4538/2018 σχετικά με την 

αναδοχή; 

 

Η ερωτώσα βουλευτής  

                                 

Καζάνη Αικατερίνη  

 

 




